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Geachte heer Teeuw,  

 

Op 28 januari jl. heeft u ons vragen gesteld inzake de ouderbijdrage jeugd ggz. Wij begrijpen uw 

zorgen op dit punt. Onderstaand beantwoorden wij uw vragen. 

 

1. Wat vindt u ervan dat de eerste signalen erop wijzen dat de ouderbijdrage een drempel op 

kan werpen om hulp te vragen, voor de meestal al kwetsbare gezinnen? 

Tot 2015 was er al sprake van een ouderbijdrage in de (provinciale) jeugdzorg met verblijf 

(zowel dagbehandeling als intramurale zorg). Op grond van de AWBZ en de 

zorgverzekeringswet werd geen ouderbijdrage geheven. Nu al deze zorg onder de Jeugdwet 

valt, zal ook voor deze cliënten een ouderbijdrage geheven worden. Voor een groot deel 

van de cliënten was deze ouderbijdrage dus al aan de orde.  

 

De ouderbijdrage is een wettelijke verplichting. De argumentatie om ouderbijdrage te heffen 

is dat ouders meestal minder kosten maken, omdat het kind een deel van de dag of een 

etmaal niet meer thuis woont. Het gaat om kosten die bij een pleegouder of in een 

accommodatie van een jeugdhulpaanbieder extra worden gemaakt ten opzichte van een 

ambulante behandeling. Als het kind niet thuis kan wonen, kunnen ouders in aanmerking 

komen voor kinderbijslag als ze kosten maken voor hun kind. 

 

De ouderbijdrage is opgenomen in de Jeugdwet waarbij gemeenten betrekkelijk weinig 

beleidsvrijheid hebben. De gemeente is verplicht om bij die voorzieningen op grond van de 

Jeugdwet waarin een ouderbijdrage moet worden geheven dit te melden bij het CAK. Niet 

de gemeente maar het CAK bepaalt vervolgens of kan worden afgezien van de 

ouderbijdrage. 

 

Wij voorzien uitvoeringsproblemen rondom de ouderbijdrage. De Jeugdwet biedt 

verschillende toegangen en vormen tot verblijfshulp. Dat maakt de inning van de 

ouderbijdrage complex. Bovendien is de regelgeving ingewikkeld door 

uitzonderingsgronden, die deels door de gemeente en deels door het CAK getoetst moeten 

worden. Of die ouders zelf naar voren moeten brengen. De VNG heeft namens de 

gemeenten onze bezwaren overgebracht aan de Tweede Kamer en aan staatssecretaris van 

Rijn (VWS). Inmiddels heeft de staatssecretaris een onderzoek toegezegd. 
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Het is nu in eerste instantie aan de Tweede Kamer om een afweging te maken in hoeverre 

zij aan de bezwaren tegen de ouderbijdrage tegemoet wil komen. In de besluitvorming moet 

wel het feit betrokken worden dat bij afschaffing van de ouderbijdrage het macrobudget 

voor gemeenten met ruim € 26 miljoen opgehoogd moet worden. Dat bedrag is namelijk 

ingehouden bij de decentralisatie, als te verwachten opbrengst aan ouderbijdragen voor 

gemeenten. 

 

2. In hoeverre speelt dit in Almelo? 

Voor jeugdigen die ten tijde van de inwerkingtreding van deze wet een indicatie of 

verwijzing ten laste van de AWBZ en/of GGZ-zorg hebben, geldt een overgangsperiode 

waarin er voor hen niets verandert en zij zich kunnen instellen op de nieuwe situatie. De 

overgangsperiode verschilt naar gelang de resterende looptijd van de indicatie of de 

verwijzing, maar eindigt in elk geval een jaar na inwerkingtreding van deze wet, dus op 31 

december 2015. Gedurende het overgangsrecht is geen ouderbijdrage voor jeugd ggz of 

jeugd awbz verschuldigd. Voor overgangscliënten (provinciale) jeugdhulp wordt de 

ouderbijdrage wel geïnd net als in 2014 gebeurde. Op dit moment melden wij nieuwe 

beschikkingen nog niet bij CAK. Wij wachten op de uitkomst van besluitvorming in de 

Tweede Kamer en onderzoek van Van Rijn. Daarnaast zijn wij aan het onderzoeken hoe de 

verwachte opbrengsten zich verhouden tot de uitvoeringskosten. Ook dit willen wij 

betrekken bij de afweging omtrent hoe om te gaan met de ouderbijdrage. Voor dit 

onderzoek hebben wij volledig inzicht nodig in de categorie inwoners die het betreft. Dit 

beeld is nog niet volledig, met name rondom de jeugd ggz. 

 
3. Hoeveel ouders in de gemeente moeten nu onder de nieuwe regelgeving de eigen bijdrage 

gaan betalen? Weet u hoeveel gezinnen hierdoor mogelijk in de financiële problemen 

komen of bijvoorbeeld zorg gaan mijden? 

De gegevensoverdracht rondom jeugd is nog niet afgerond. Er zullen meerdere cliënten te 

maken hebben/krijgen met een ouderbijdrage binnen de gemeente Almelo. Op dit moment is 

het niet bekend bij hoeveel cliënten er sprake is/zal zijn van een ouderbijdrage. Bijna alle 

gegevens zijn inmiddels bij ons binnen. Alleen rondom de jeugd ggz gaat de overdracht 

moeizaam. Dit heeft te maken met privacy. 

 

4. Op welke wijze monitort u zorgmijding vanwege de ouderbijdrage in de jeugd ggz? Heeft u 

onder meer contact met de relevante zorginstellingen? 

Wij hebben contact met alle zorginstellingen die zorg leveren. Zij hebben een 

raamovereenkomst getekend met de gemeente Almelo, wat ook betekent dat wij 

contractmanager zijn en in dit kader gesprekken met hun zullen voeren.   

Als er jeugdhulp ingezet is binnen een gezin, dan zal er in veel gevallen tevens een 

wijkcoach/regisseur vanuit het sociale wijkteam betrokken zijn. Deze zal ook aandacht 

hebben voor het mijden van zorg en de financiële situatie binnen een gezin.  

 

5. Op welke wijze kunnen ouders bij de gemeente aan de bel trekken wanneer zij in 

problemen komen door de eigen bijdrage? Gaat u hierover de ouders proactief inlichten? Op 

welke wijze bent u van plan hiervoor te zorgen?  

Een deel van de ouderbijdrage is niet nieuw. Zodra bij ons bekend is bij welke nieuwe 

cliënten wij een ouderbijdrage moeten innen, zal de gemeente de cliënten individueel 

informeren over de wettelijk verplichte ouderbijdrage. Ook zal bij iedere nieuwe toekenning 

tot jeugdhulp met verblijf informatie worden verstrekt over de ouderbijdrage. Zoals 

hierboven aangegeven melden wij op dit moment nieuwe beschikkingen nog niet bij CAK. 

Wij wachten op de uitkomst van besluitvorming in de Tweede Kamer en onderzoek van Van 

Rijn. Daarnaast zijn wij aan het onderzoeken hoe de verwachte opbrengsten zich verhouden 

tot de uitvoeringskosten. Ook dit willen wij betrekken bij de afweging omtrent hoe om te 

gaan met de ouderbijdrage. 

 

6. Op welke wijze communiceert u over de situatie rond zorgmijding in de jeugd-ggz met de 

staatssecretaris? 

De VNG heeft onze bezwaren over de uitvoerbaarheid van de ouderbijdrage overgebracht 

aan de Tweede Kamer en aan staatssecretaris van Rijn (VWS). Inmiddels heeft de 

staatssecretaris een onderzoek toegezegd. Afgezien van de inhoudelijke gevolgen zijn wij 

aan het onderzoeken hoe wij op een zinnige manier de uitvoeringsproblemen van de 

ouderbijdrage het hoofd kunnen bieden. Op het moment dat het ons meer  kost om de 

ouderbijdrage te innen dan het oplevert, is het logisch dat wij vraagtekens zetten achter het 
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nut ervan. De staatssecretaris doet onderzoek naar de hardheidsclausule en naar de 

kosteneffectiviteit van de ouderbijdrage over de hele breedte van de jeugdzorg. Wij 

wachten de uitkomsten van beide onderzoeken af. Het is nu in eerste instantie aan de 

Tweede Kamer om een afweging te maken in hoeverre zij aan de bezwaren tegen de 

ouderbijdrage tegemoet wil komen. In de besluitvorming vinden wij het van belang dat het 

feit betrokken wordt dat bij afschaffing van de ouderbijdrage het macrobudget voor 

gemeenten met ruim € 26 miljoen opgehoogd moet worden. Dat bedrag is namelijk 

ingehouden bij de decentralisatie, als te verwachten opbrengst aan ouderbijdragen voor 

gemeenten. 

 

7. Bent u bereid om, nu de staatssecretaris heeft aangegeven signalen van zorgmijding 

serieus te willen nemen, periodiek een ‘stand van zaken m.b.t. zorgmijding vanwege de 

ouderbijdrage in de jeugd-ggz’ naar de raad te sturen? 

Zodra bekend is hoeveel cliënten in Almelo te maken krijgen met een ouderbijdrage (zowel 

jeugdhulp, jeugd-GGZ als jeugd-AWBZ), zullen we de raad hiervan op de hoogte stellen. Wij 

zullen het thema ouderbijdrage meenemen in de kwartaalrapportages rondom de 

decentralisaties.  

 

 

Hoogachtend, 

Burgemeester en Wethouders van Almelo, 

de secretaris,    de burgemeester, 

 

 

 

 

 


